
Provincie Noord-Brabant  
Provinciale Staten 

Griffie 
 

Vastgestelde besluitenlijst 
 
Bespreking 

Extra vergadering Presidium 
Maandag 27 augustus 2012, provinciehuis 
Aanwezig 

W. van de Donk (vz PS), mw. M. Geeraedts, mw. C. Kerkhof, N. 
Heijmans, R. Dol, mw. A. Wijnands, mw. T. Klitsie, P. 
Smeulders, H. Krol, M. van der Wel 
mw. C. Dortmans (griffier), A. Brul (adjunct-griffier, verslag) 
Afwezig  

mw. M. Lestrade, M. Kap 
 

1 Opening/vaststelling agenda 
CdK heet de aanwezigen welkom en opent om 17.00 uur de vergadering. Met het voorstel 
van de heer Heijmans om voorafgaand aan de behandeling van het werkplan  PS eerst terug 
te kijken op de extra Statenvergadering van 24 augustus jl. wordt ingestemd. 
 

2 Mededelingen/ter kennisname stukken 
a) Gebruik dagmail voor informatie/uitnodigingen aangeleverd door fracties: afgesproken 

dat ‘brede’ uitnodigingen van fracties (dus geen eigen partijbijeenkomsten met een 
politiek karakter) in de dagmail worden opgenomen onder duidelijke vermelding van de 
afzender.  

b) Werkbezoek aan Eerste Kamer: het bezoek op 25 oktober a.s. valt samen met de 
aanbieding van het bidbook Brabant 2018. Van de zijde van GS zullen gedeputeerden 
De Boer en Van Heugten (en mogelijk Van den Hout) aan het werkbezoek deelnemen. 
Het presidium wordt uitgenodigd een onderwerp aan te leveren en van een inleiding door 
een Statenlid te voorzien. Een memo hiertoe wordt geagendeerd voor de 
presidiumvergadering van maandag 3 september a.s. 

c) Technische bijeenkomst fondsvorming: op vrijdag 28 september 2012 staat een 
informatiebijeenkomst over de inzet van de fondsen gepland, het presidium wordt 
nadrukkelijk uitgenodigd mee te denken over de opzet van deze bijeenkomst. 

 
3 Terugblik op extra Statenvergadering 24 augustus 2012 

Het presidium blikt uitgebreid terug op de extra Statenvergadering. 
De heer Heijmans: Brabant kent samenwerkingsdualisme, dat is serieus in gevaar de laatste 
tijd. Onderling respect is voor samenwerking de basis, evenals vertrouwen. Het gaat daarbij 
om de onderlinge relaties tussen coalitie, oppositie en tussen PS en GS. Er zijn grote woorden 
geuit tijdens de Statenvergadering. De heer Heijmans doet een oproep om bereidheid uit te 
spreken in het onderlinge vertrouwen te investeren en hierover op een ander moment verder 
te praten. 
Mevrouw Wijnands: oproep wordt voor 90% gesteund, fracties moeten niet voor GS 
spreken. Samenwerkingsdualisme staat volledig los van de behoefte van de oppositie om een 
debat aan te vragen. Samenwerking wordt daarmee niet op de helling gezet. De eerste 
presidiumvergadering van deze bestuursperiode wordt in herinnering geroepen. Onderling 
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contact tussen fractievoorzitters kan verbeterd worden. 
De heer Dol: oproep van gedeputeerde De Boer aan het eind van de Statenvergadering was 
niet op zijn plaats, wel zijn goed recht. Oppositie heeft als uitgangspunt dat de onderste steen 
boven moet komen, vanuit politieke motieven, dat staat los van samenwerkingsdualisme. 
Oppositie heeft recht om afkeuring via motie te uiten, het  zwaardere middel van een motie 
van wantrouwen was niet aan de orde. Oproep om door te praten wordt gesteund. 
De heer Smeulders: Brabantse samenwerking is iets om trots op te zijn, dat onderscheidt 
Brabant van andere provincies. Over de inhoud moet je het oneens kunnen zijn, het 
vertrouwen is niet weg. 
De heer Van der Wel: niet aanwezig bij Statenvergadering, steunt opvatting van de heer 
Smeulders. 
De heer Krol: steunt opvatting van mevrouw Wijnands en de heer Smeulders. In het debat 
was de totale oppositie het eens, meer begrip zou hebben geholpen. In die zin wordt oproep 
ondersteund, het vertrouwen ontbreekt niet. 
Mevrouw Kerkhof: niet op de inhoud van de vergadering ingaan. De vergadering stemde 
verdrietig.  Liever trots zijn op Statenvergaderingen, achterhalen waar deze clash vandaan 
komt: dat op tafel krijgen en uitspreken. Provincie en PS zijn dierbaar, in die zin oproep 
steunen: communicatie en afstemming kunnen beter. Er is nog veel belangrijk werk te doen, 
bij voorkeur met gesloten rijen. 
Mevrouw Klitsie: oproep wordt gesteund. Bij samenwerking hoort ook dat je elkaar iets gunt. 
Voor de vervolgafspraak is een goede setting nodig om onder andere over drijfveren te 
kunnen spreken. 
Mevrouw Geeraedts: vergadering was PS onwaardig. De opmerking over de gunfactor wordt 
herkend. Het onderwerp was eigenlijk de moeite niet waard en er zijn verwijten onder de 
gordel gemaakt.. Snel vergeten en elkaar weer recht in de ogen kijken. Goed gesprek met 
elkaar wordt gesteund. 
Mevrouw Wijnands: onderwerp was zeker van belang, dat punt heeft de gehele oppositie 
bewust willen maken. Dat de verhoudingen beter kunnen staat los van het onderwerp van de 
extra Statenvergadering. 
 
CdK concludeert dat er een goed recht bestaat om debatten aan te vragen. In dit geval leek 
de toon  met het onderwerp aan de haal te gaan.Een gesprek over de verhoudingen in PS, 
tussen de fracties en tussen coalitie en oppositie lijkt zeer verstandig. Democratie is ook leren 
van elkaar. Respect en onderlinge verhoudingen zijn van groot belang, de basis daarvoor is 
aanwezig. Primair ligt de actie bij de fractievoorzitters onderling, voorzitter en griffier 
kunnen daarin bemiddelen en ondersteunen. Voorgesteld wordt om de in gang gezette 
initiatieven door te zetten en in de volgende bijeenkomst van het presidium op 3 september 
a.s. te bezien of een aanvullende bijeenkomst gewenst is al dan niet op eigen initiatief.  In de 
agenda wordt alvast naar een mogelijkheid voor een bijeenkomst gekeken. In eerste instantie 
gaat het daarbij om een overleg tussen de fractievoorzitters, in het vervolg zullen de Staten als 
collectief en het college erbij betrokken kunnen worden.  
Ook voor een informele bijeenkomst van de fractievoorzitters zal een voorstel ontwikkeld 
worden.  
 

4 Werkplan PS 
Van de fracties van D66, PVV, PvdA, CDA en GroenLinks is een schriftelijke reactie 
ontvangen. De behandeling wordt gesplitst in bespreking van de randvoorwaarden en de 
voorstellen tot structuuraanpassingen. In zijn algemeenheid wordt opgemerkt dat niets in 
beton wordt gegoten, dat experimenten en aanpassingen mogelijk zijn en dat daarbij volop 
gebruik gemaakt kan worden van ervaringen elders. 
Randvoorwaarden: met de geschetste randvoorwaarden wordt ingestemd met dien verstande 
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dat de passage m.b.t. Sturen met Kaders (onderdeel ‘g’) wordt uitgebreid (starnotitie 2 en 
scenario’s), de ondersteunende rol van de griffie bij het werk van de commissievoorzitters (‘h’) 
wordt aangegeven en dat de toegankelijkheid van PS als geheel (‘j’) wordt aangegeven. Ook is 
de behoefte geuit om de actualiteit meer tot z’n recht te laten komen. Speciale aandacht 
wordt gevraagd voor de kwaliteit van vergaderstukken, evenals het aantal en het feit dat niet 
altijd duidelijk is waarom iets aan PS wordt voorgelegd. De kerntaken van PS dienen daarbij 
als uitgangspunt, tenzij tijdens de uitvoering blijkt dat kaders moeten worden bijgesteld.  
 
  
Commissiestructuur: na een gedachtewisseling wordt ingestemd met de voorstellen in 
werkwijze 1 van pagina 8 van het werkplan, d.w.z. 4 commissies met een gewijzigde indeling 
en een themacommissie in te voeren per 1 januari 2013. Na een jaar of zoveel eerder als 
nodig wordt de werking van de structuur en de invulling van de randvoorwaarden bezien. 
Tevens wordt afgesproken dat informatie over werkwijze 2 wordt verstrekt en dat de 
themacommissie wordt uitgedaagd om te experimenteren met werkvormen. 
Mevrouw Klitsie vraagt aandacht voor het aspect van bemensing van de commissies en in het 
‘opvoeden’ van alle betrokkenen bij een nieuwe werkwijze. Een nadere uitwerking over de 
commissiestructuur volgt zo spoedig mogelijk. 
 

5 Rondvraag en Sluiting 
⋅ De heer Smeulders vraagt naar de start van de werkzaamheden van de nieuwe 

woordvoerder van PS. Griffier antwoordt dat Eefje Rolsma op 3 september zal 
starten en zegt toe dat zij die dag aan het presidium zal worden voorgesteld. 

⋅ De heer Van der Wel heeft een vraag over een vergistingbedrijf te Wanroij, 
afgesproken wordt dat hij dit in de commissie aan de orde zal stellen. 

⋅ Mevrouw Kerkhof stelt voor om het vragenuurtje in PS af te schaffen of alleen in 
uitzonderlijke gevallen toe te staan. Afgesproken wordt dat het presidium voortaan 
standaard voorafgaand aan de Statenvergadering een ‘kwartiertje’ bijeenkomt om de 
agenda af te stemmen en een besluit te nemen over het al dan niet toestaan van 
vragen.  

 
De voorzitter sluit de vergadering om 19.00 uur. 
 
Eerstvolgende vergadering van het Presidium: 
maandag 3 september 2012, 18.00 uur (reguliere vergadering) 
 



Provincie Noord-Brabant  
Provinciale Staten 

Griffie 
 

Vastgestelde besluitenlijst 
 
Bespreking 

Vergadering Presidium 
Maandag 3 september 2012, provinciehuis 
Aanwezig 

W. van de Donk (vz PS), mw. M. Geeraedts, mw. C. Kerkhof, N. 
Heijmans, R. Dol, mw. A. Wijnands, mw. T. Klitsie, P. 
Smeulders, H. Krol, M. van der Wel, M. Kap 
mw. C. Dortmans (griffier), A. Brul (adjunct-griffier, verslag) 
Afwezig  

mw. M. Lestrade 
 

1 Vaststelling agenda 
CdK heet de aanwezigen welkom en opent om 18.00 uur de vergadering.  
De agenda wordt conform voorstel vastgesteld. 

2 Besluitenlijst Presidium 11 juni 2012 
Wordt vastgesteld.  

3 Mededelingen/ter kennisname stukken 
a) Statenvoorstel vervolgonderzoek Zuidelijke Rekenkamer inzake beleidsevaluaties: van 

voorstel wordt kennisgenomen.  
b) Overzicht verwerking schriftelijke vragen: van overzicht wordt kennisgenomen, de heer 

Kap merkt op dat de vragen over transport gevaarlijke stoffen te laat zijn beantwoord. 
c) Te organiseren bijeenkomst over inzet fondsen: presidium spreekt behoefte uit aan aparte 

bijeenkomst in het kader van beeldvorming, inrichting daarop afstemmen en mogelijk 
externe sprekers uitnodigen. Griffie zoekt geschikte datum, mogelijk dat daarvoor in de 
volle agenda iets moet wijken. 

d) Terugblik op extra Statenvergadering 24 augustus jl.: na een korte gedachtewisseling 
wordt afgesproken dat een aparte bijeenkomst op locatie en met externe begeleiding 
wordt georganiseerd.  

e) Bezoek vanuit Istanbul regio: CdK meldt de komst van een delegatie uit de regio Istanbul 
met o.a. diverse provinciale parlementsleden in de periode 17-19 september a.s. Centrale 
thema ligt op het gebied van zorg/OLSP. Zodra het programma bekend is, worden PS 
via de griffie geïnformeerd zodat de Statenleden kunnen aangeven of ze bij een onderdeel 
aansluiten.  

4 Agenda Provinciale Staten d.d. 21 september 2012 
Aan de agenda wordt een initiatiefvoorstel van de PvdD over de opvang van inheemse dieren 
toegevoegd. Het presidium stelt daarbij aan PS voor het voorstel eerst in de commissie EH te 
behandelen. Voorstel 58/12 inzake het rapport van de ZRK over beleidsevaluatie is niet in 
EZB behandeld en wordt naar een volgende vergadering verschoven. Bij enkele voorstellen 
wordt een Memorie van Antwoord uitgebracht. Voorstel 44/12 inzake voorfinanciering A58 
wordt op 14 september a.s. in de commissie MF behandeld, kan wel geagendeerd blijven 
voor PS van 21 september a.s. Presidium heeft sterke voorkeur voor vergaderen op (alleen) 
de vrijdag, donderdagavond slechts in noodgevallen inzetten. Bezien wordt of dit met een 
spreektijdregeling bereikt kan worden. 
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5 Openbaar declaratieregister bestuurskosten PS 
Na een korte gedachtewisseling wordt ingestemd met het openbaar maken van de 
bestuurskosten van PS: per kwartaal en zonder nadere uitsplitsingen. Bij onderdeel 2c gaat 
het niet om mobiele telefoons maar om dataverkeer. Na een jaar wordt de werking 
geëvalueerd. 

6 Bezoek aan Eerste Kamer op 25 oktober 2012 
Met het thema ‘ontwikkelingen in het landelijk gebied’ als Brabantse inbreng wordt 
ingestemd. Afhankelijk van de aanmeldingen zal bezien worden welk Statenlid de inleiding 
kan verzorgen. CDA, PvdA en PVV geven aan dat deelnemen lastig wordt op een 
doordeweekse werkdag.  

7 Statenvoorstel 59/12 Vaststelling bijdragen fractieondersteuning 2011 
Met het Statenvoorstel wordt ingestemd, dit wordt toegevoegd aan de agenda van PS van 21 
september 2012. 

8 Digitaal werken – introductie verdagerapp 
Het presidium uit tevredenheid over de vergaderapp van iBabs en besluit tot zo spoedig 
mogelijke invoering. Aan de opleiding moet de nodige aandacht besteed worden. Na de 
introductiecursus kan gestopt worden met verzending van de (papieren) bundels, 
communicatie daarover verdient ook de nodige aandacht.  

9 Wijzigingen knipselkrant 
Met het voorstel voor de digitale nieuwsvoorziening wordt ingestemd. CdK wijst ook op de 
mogelijkheden van de app ‘hitpad’.  

10 Voordracht voorzitter Raad van Commissarissen Business Park Aviolanda  
Met het voorstel tot benoeming wordt ingestemd. 

11 Deelname Statenleden aan reis naar Liverpool 
In een korte gedachtewisseling spreekt de meerderheid van het presidium twijfels uit over 
enkele aspecten van de reis (relatie met beleid, aantal deelnemers, etc.), besloten wordt dat er 
geen Statenleden zullen deelnemen. 

12 Rondvraag en Sluiting 
⋅ Eindejaarsdiner of –lunch: het presidium besluit tot het houden van een eindejaarsdiner 

op vrijdag 14 december 2012, na afloop van de commissies. Ook de partners van de 
Statenleden worden uitgenodigd. 

⋅ Publicatie antwoorden op Statenvragen in Provinciaal Blad: het presidium besluit dat 
deze antwoorden niet meer apart in een Provinciaal Blad gepubliceerd hoeven te 
worden. Publicatie van de antwoorden op de website van de provincie (het SIS) is 
afdoende. 

 
De voorzitter sluit de vergadering om 18.55 uur. 
 
Eerstvolgende vergadering van het Presidium: 
maandag 24 september 2012, 16.00-18.00 uur overleg presidium-GS 
maandag 24 september 2012, 18.00-19.00 uur reguliere vergadering 
 


